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Svátek slaví: Vlastislav

inzerce

Za hmyzem
Venkovní on-line hru, kte-
rá dětské hráče zavede do
hmyzího světa, připravilo
ke Dni Země brněnské
školské zařízení Lipka.
Hra začala pro veřejnost
fungovat od minulého
čtvrtka 22. dubna, na
který Den Země připadá.
Na snímku ji předminulý
víkend testoval se svou
rodinou organizátor hry
Rostislav Smítal. „Vytvoři-
li jsme dvě různé hry, jed-
na je určená pro rodiny
s dětmi od pěti do deseti
let, druhá pak pro týmy
dětí starších 11 let,“ řekl
Smítal. K hraní potřebují
lidé pouze mobilní tele-
fon připojený k internetu,
nestahují žádnou aplikaci,
do hry vstoupí prostřed-
nictvím webových stránek
www.lipka.cz. Hra pro
menší děti je přivádí pří-
mo do světa hmyzu poté,
co vypily zmenšovací lek-
tvar. Námět hry pro starší
děti je detektivní pátrání
po zmizelých čmelácích
z louky za vesnicí. Mladí
detektivové musí sesbírat
informace a výpovědi
svědků a pomocí rozluště-
ní šifry dojít k řešení. ČTK

MHD pod zemí dává
smysl, tvrdí odborníci
Rychlost cestování. Podobná jako před sto lety. Změna. Vybudování podzemní dopravní sítě, ať už půjde
o trať železniční, tramvajovou, metro, nebo jejich kombinaci. Centrum města. Doprava tam houstne STRANA 2
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Projekt severojižní-
ho kolejového
diametru je
v různých varian-
tách připravován
dlouhé desítky let.

Cestování hromadnou dopra-
vou v Brně je co do rychlosti
podobné jako před sto lety.
Změnit by to mohlo vybudo-
vání dopravní sítě pod zemí,
ať už půjde o trať železniční,
tramvajovou, metro, nebo je-
jich kombinaci. Shodli se na
tom odborníci na on-line se-
mináři pořádaném Kanceláří
architekta města Brna (KAM).
Osmikilometrová cesta

tramvají z Pisárek do Králova
Pole trvala v roce 1923 28 mi-
nut, v roce 1985 to bylo už
„pouhých“ 27minut a po dal-
ších třiceti letech postupné
modernizace tramvaje překo-
návaly stejnou vzdálenost za
29 minut, v současnosti je to
vzhledem k výluce v Pisár-
kách rovná půlhodina. „Ces-
tovní rychlost tramvaje se ne-
mění, ale v centru města má
Brno velké kapacitní problé-

my,“ upozornil vedoucí do-
pravního oddělení KAM Mar-
tin Všetečka na skutečnost,
že doprava v centru neustále
houstne.
Přednášející se shodli na

tom, že podzemní dráha
v Brně má smysl. Síť metra
mají i města s výrazně nižším
počtem obyvatel, než má
Brno, například poloviční ital-
ská Brescia nebo ještě menší
švýcarské Lausanne se sotva
150 tisíci obyvateli. Podobně
mají různé typy podzemní
dráhy i rozlohou srovnatelné
metropole, jako jsou Helsin-
ki, Poznaň nebo Frankfurt
nad Mohanem. Přednášející
také zdůraznili, že každéměs-
to má své specifické potřeby
a neexistuje jedno univerzál-
ní řešení, vždy je potřeba hle-
dat řešení namíru. Různé sys-
témy se navíc mohou v rámci
jednoho města vzájemně do-
plňovat, příkladem toho je
Praha nebo Vídeň.
Projekt severojižního kole-

jového diametru je v Brně
v různých variantách připra-
vován dlouhé desítky let. Už
brzy by měla brněnská pod-
zemní dráha získat konkrét-
ní podobu. S rozhodnutím,
kteroumožnost zvolit a kudy

přesně trať povede, pomůže
především připravovaná stu-
die proveditelnosti. Hotová
by měla být v roce 2022.
„Na základě výsledků stu-

die následně zástupci státu, Ji-
homoravského kraje a města
Brna rozhodnou o podobě
podzemní dráhy. Konkrétně,
zda půjde o železnici, tram-
vaj,metro, nebo jejich kombi-

naci. Jaká trasa bude nejvhod-
nější a na jaké tratě bude drá-
ha navazovat. Kolik bude mít
dráha zastávek, v jakých
bude jezdit intervalech či
jaké budou investiční a pro-
vozní náklady,“ doplnila
mluvčí KAM Jana Běhalová.
Trasa nové podzemní dráhy
by po dokončení měla odleh-
čit regionální i městské hro-

madné dopravě, podpořit vla-
kovou dopravu a zlepšit do-
stupnost připravovaného no-
vého hlavního nádraží u řeky
Svratky. Kromě zástupců
KAM se do semináře zapojili
například specialisté ze spo-
lečnosti Siemens Mobility,
z pražského Institutu pláno-
vání a rozvoje či z brněnské-
ho VUT. RADEK BABIČKA

Dopravní podnik testuje apli-
kaci, kterou ocení především
chroničtí „čumilové“ do mo-
bilu. Aplikace Pozor tramvaj!
by měla dokázat upozornit
nepozorné chodce či řidiče
na blížící se tramvaj.
Telefonování, poslech hud-

by, surfování na mobilu – to
jsou hlavní příčiny nepozor-
nosti chodců, která může
končit střetem s tramvají.
Aplikaci, která by těmto situa-
cím měla předejít, testuje br-
něnský dopravní podnik na
lince číslo 4. Uživatele, kteří
si ji stáhnou, včas upozorní
na blížící se vůz.
„Pokud je chodec, řidič či

cyklista aktivní na svém mo-
bilním telefonu, tedy píše
zprávu, telefonuje, využívá
sociální sítě nebo poslouchá
hudbu, vyšle mu aplikace dů-
razné upozornění o blížící se
tramvaji nejen zvukově va-
rovným zvoněním, ale i zob-

razením varovné notifikace
na displeji mobilu,“ vysvětlu-
je brněnský radní pro dopra-
vu Petr Kratochvíl. Při posle-
chu hudby aplikace ztiší pře-

hrávanou skladbu, když uži-
vatel zrovna využívá jinou
aplikaci, přeruší ji a překryje
varováním. „Testovaní bude
probíhat tři měsíce, tedy do

začátku července. Pak jej vy-
hodnotíme a budeme rozho-
dovat o dalším postupu,“ říká
generální ředitel Dopravního
podnikuměsta BrnaMilošHa-
vránek.
Dopravní podnik vybavil

vysílacím zařízením Safe cel-
kem 22 tramvají, které na lin-

ce jezdí. Jedná se o malé kra-
bičky o velikosti dlaně, které
vysílají signál do mobilních
telefonů.
Aplikaci Pozor tramvaj!mo-

hou využít i cyklisté nebo ři-
diči osobních automobilů. Po-
kudmají například zapnutou
navigaci, přes displej se jim
zobrazí výstraha včetně zvu-
kového signálu.
„Upozornění na blížící se

tramvaj se automaticky spus-
tí, jakmile se vůz ocitne
100 až 120 metrů od uživate-
le. Tato vzdálenost se s ohle-
dem na typ mobilního telefo-
nu může mírně lišit. Pokud
člověk svůj telefon zrovna ne-
využívá, žádný signál neza-
zní, protože předpokládáme,
že sleduje dění kolem sebe
a nechceme jej zbytečně obtě-
žovat,“ vysvětluje Lukáš Raj-
sner, ředitel společnosti Safe
Public Transport, která apli-
kaci vyvinula. RADEK BABIČKA

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.
Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor; Šimon Merta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC.
Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha a Olomouc " Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811.
Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. ©MAFRA, a. s., 2021 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO
(včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

Hromadná doprava možná jednoho dne bude jezdit i pod Moravským náměstím. KAM

Aplikaci nasadili zatím jen ve dvou vozech na lince 4. DPMB

První postřehy z Prahy

V Praze začali aplikaci zkou-
šet v téměř stovce vozů na
třech linkách od února.

● Na základě prvních ohlasů
od uživatelů plánují vývojáři
zanesení přesných GPS sou-
řadnic tramvajových tratí,
aby aplikaci ještě více zpřes-
nili. Řidičům aut by se pak
do budoucna mělo zobrazo-
vat upozornění na křížení
trati s jejich směrem jízdy.

Odborníci se shodli. Brněnská
MHD pod zemí dává smysl

Aplikace. Pro chodce, cyklisty i řidiče
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Správa železnic se
chystá investovat
do tratí.

Ze Židlochovic i Adamova do
Brna denně míří tisíce lidí.
Na obou tratích nyní Správa
železnic plánuje investice.
Obyvatelé Židlochovic by se
konečně měli dočkat snížení
hluku, Adamovští zase nové-
ho nádraží.

Židlochovice jsou koneč-
nou stanicí na železniční tra-
ti z Hrušovan u Brna, která
bylamodernizována a elektri-
fikována v prosinci 2019,
kompletně dokončena vloni
v říjnu a v současnosti je ve
zkušebním provozu. V rámci
modernizace došlo i k vybu-
dování standardních pro-
tihlukových stěn. Místní si
však na nadměrný hluk stěžu-
jí a, jak se ukázalo, jedná se
o stížnosti zcela oprávněné.

„Z měření vyplynulo, že
v nejexponovanějším místě
je limit překročen o téměř 10
dB. Zdrojem hlukové zátěže
zde ale nejsou projíždějící
soupravy, u kterých vzniká
hluk v místě kontaktu kol
s kolejemi a který nyní elimi-
nují nové protihlukové stě-
ny, ale technologické jednot-
ky umístěné na střeše sou-
prav RegioPanter,“ říkámluv-
čí Správy železnic Dušan Ga-

venda. Jedná se o systém spuš-
těný i při odstavení soustav,
který je využíván mimo jiné
ke klimatizaci, brání zamrz-
nutí vodního okruhu a umož-
ňuje strojvedoucím okamži-
tý odjezd. Klíčové přitom je,
že u tohoto typu souprav jsou
zmíněné technologie umístě-
ny ve výši přes čtyři metry
nad kolejnicí.
Hluk se tak dostává nad

protihlukovou stěnu a šíří se

do okolí. Správa železnic teď
vypsala soutěž na zpracovate-
le projektové dokumentace,
která by řešilamožnosti tech-
nické ochrany před nadměr-
ným hlukem z odstavených
souprav RegioPanter v želez-
niční stanici.
„V případě, že bude projek-

tové technické řešení kladně
projednáno a získá veškerá
nutná povolení, lze předpo-
kládat zahájení realizace pro-

tihlukových opatření v po-
sledním čtvrtletí letošního
roku,“ odhaduje Gavenda
a dodává, že situaci bude
řešit i s provozovatelem pro-
blémových vlaků, kterým
jsou České dráhy.
Zatímco v Židlochovicích

doufají obyvatelé ve snížení
hluku, v Adamově se mohou
cestující těšit na nové nádra-
ží. Vzniknou zde dvě bezba-
riérová nástupiště a nová láv-
ka, na kterou povedou nejen
schodiště, ale i výtahy. Sou-
částí stavby je také rekon-
strukce vnitřních prostor vý-
pravní budovy pro vytvoření
adekvátního zázemí pro ces-
tující a výstavba parkoviště
s kapacitou třiceti parkova-
cích míst.
Hotovo by mělo být v polo-

vině roku 2023 a celá zakáz-
ka, která zahrnuje i moderni-
zaci přilehlé trati či výstavbu
protihlukových bariér, by
měla vyjít na necelých 700
milionů korun. RADEK BABIČKA

Nová lávka v Adamově propojí nádraží přímo s městem. SPRÁVA ŽELEZNIC

Tišší provoz v Židlochovicích
a nové nádraží v Adamově

inzerce



I ve městech může být příroda pestrá a roz-
manitá. Pojďme spolu ukázat celému světu,
jaké krásy fauny i flóry skrývá Brno! Hády,

Špilas, Kravák, Mariánské údolí – to všechno
už znáte? A víte, že třeba na Lesné je spous-
ta netopýrů a že u Kohoutovického potoka
rostou orchideje? Ale často stačí vyrazit jen
na zahradu nebo za dům, i tam se dá najít
spoustu zajímavých úlovků. Na přelomu dub-
na a května se přitommůžete zapojit do celo-
světové soutěže City Nature Challenge 2021,
kterou u nás organizuje Hvězdárna a plane-
tárium Brno!

Pojďte s námi prozkoumat brněnskou džun-
gli. Je to takhle jednoduché:
1. Vezměte chytrý telefon, stáhněte si do něj
aplikaci iNaturalist.

2. Zaregistrujte se.
3. Vyrazte ven a s aplikací foťte rostliny a ži-
vočichy kolem sebe. To je vše.

Poznejte brněnskou džungli
Že nevíte, co jste zrovna objevili? Nevadí,

aplikace iNaturalist vás sama navede. Mož-
ná budete překvapeni, co všechno lze najít
v nejbližším parku, u vás na zahradě nebo
třeba na náměstí v centru Brna.
City Nature Challenge 2021 je mezinárodní

klání, ve kterém mezi sebou soupeří města
po celém světě o co největší počet pozorová-
ní rostlin a živočichů. Letošní ročník se koná
v termínu od pátku 30. dubna do pondělí 3.
května 2021. Cílem hry je v těchto dnech za-
chytit co nejvíce živé přírody na území města
Brna – s pomocí vašich mobilních telefonů
a aplikace iNaturalist.
Minulý rok se přitom do soutěže zapoji-

lo celosvětově 244 měst a více než 41 tisíc
pozorovatelů, kteří dali dohromady přes 815
tisíc záznamů. Mezi nimi se podařilo nalézt
32 tisíc unikátních druhů, z toho 1300 velmi
vzácných nebo ohrožených. Nejde jen o hru,
dokonce na základě sbíraných údajů vznikají

první vědecké práce! A jak jsme dopadli my?
Brno se umístilo na skvělém 76. místě v po-
čtu pozorovatelů.
Sledovat soutěž můžete hned na třechmís-

tech. Na www.brnenskadzungle.cz, na www.
facebook.com/brnenskadzungle nebo www.
instagram.com/brnenskadzungle Tam všude
najdete nejen návod, jak se doklikat k apli-
kaci iNaturalist, tam všude budeme vyprávět
příběhy o tajemné brněnské džungli.
V našem městě projekt pod vedením Hvěz-

dárny a planetária Brno organizují také ZOO
Brno, Moravské zemské muzeum, Mendelova
univerzita v Brně, Přírodovědecká fakulta MUNI,
ENVIROP, VIDA! science centrum, Muzeum Br-
něnska, BIOSKOP a Lipka, za podpory statutár-
ního města Brna a Jihomoravského kraje.
Za Českou republiku se letos soutěže zú-

častní také Praha a Uherské Hradiště. Tak
neváhejte a pojďte do toho s námi, Brno má
rozhodně co nabídnout!

I když jsou brněnská okna do vesmíru od po-
čátku října loňského roku uzavřena, pracovníci
Hvězdárny a planetária Brno rozhodně nezůstá-

vají doma. Zeptali jsme se Jiřího Duška, tamního
velitele stroje na zázraky.

Pane řediteli, na čem zrovna teď pracujete?
Samozřejmě na řadě on-line projektů, které jsou

tak typické pro dnešní dobu. Jakkoli nejsem jejich
příznivcem, i v současné situaci lze, dle mého ná-
zoru, realizovat zajímavé akce. Například v těchto
hodinách je to soutěž City Nature Challenge, kte-
rá je o poznávání městské fauny a flory. Jinak já
osobně dokončuji hned tři knížky věnované světu
kolem nás.

Ale to není jediná aktivita, že?
Už rok vysíláme Sedmikrásky on-line, které byly

původně komentovanou procházkou hvězdnou ob-
lohou, dnes spíše improvizovanou talk show o ast-
ronomii a kosmonautice. Můžete se na ně podívat
vždy v neděli od 20 hodin. Každé pondělí pak vy-
dáváme nový díl našeho cyklu Brno, vesmír, vteřiny.
Nejdříve se jednalo o takovou kratochvilnou zá-
bavu, ale už jsme takto představili na dvě desítky
osobností či unikátních událostí, které jsou spojeny
s městem Brnem a jeho nejbližším okolím. Hovořili
jsme a také psali třeba o pádumeteoritů v roce 1833,
planetce Bruna, významném středověkémmatema-
tikovi Jakubu Kresovi nebo Alois Carlovi, průkopní-
kovi očkování proti černým neštovicím. Zajišťujeme
také několik projektů souvisejících s nadcházejícím
dvoustým výročím narození Gregora Mendela.

Jistě se ale připravujete i na dobu, kdy bude zase
svět normální…
My dokonce aktivně pomáháme návratu do kaž-

dodenní šedi – v tom pozitivním slova smyslu. Naši
pracovníci totiž už od konce prosince každý den
asistují při administraci v očkovacím centru na ve-
letrhu. Odpracovali zde téměř dva tisíce člověko-
hodin. Uzavřená hvězdárna také prošla řadou drob-

Brněnská hvězdárna nezahálí

ných rekonstrukcí a chystáme nové pořady na dobu
post covidovou.

Můžete alespoň něco prozradit?
Asi největší atrakcí budou naše nafukovací mode-

ly. K lunalónu a terralóně tentokrát přidáme mars-
meloun, tedy model sousední planety, jejíž záhady
nás fascinují po celá staletí. Vystaven bude v par-
ku na Kraví hoře. V červenci osamoceně, v srpnu
ve společnosti našich dvou starších modelů. A bude
to stát za to. Opět bude připraveno letní kino s ves-
mírnou duší, doprovodný program v on-line prosto-
ru a také výstava Člověk ve vesmíru. Očekáváme
davy.

To bude zcela jistě zajímavá podívaná. Ale co vaše
pověstné digitárium?
V říjnu loňského roku jsme uvedli premiéru pořa-

du Brno 360, který ale ze známých důvodů téměř
nikdo neviděl. Takže hned, jak to půjde, jej uvedeme
znovu. V našich grafických dílnách kolegové a ko-
legyně dokončují 3D představení věnované vodě
ve Sluneční soustavě a také překládáme do češtiny
Kouzelný globus, který ocení naši nejmenší kosmo-
plavci.

Takže kdy otevřete?
Na Kraví hoře samozřejmě do budoucnosti vi-

díme, ale nesmíme o ni hovořit, jelikož by lidé
propadli alkoholu a jiným démonům… Takže, kdy
otevřeme, nemohu prozradit. Faktem ale je, že
se na všechny návštěvníky nesmírně těšíme, jeli-
kož bez potkávání se tváří v tvář nemá Hvězdárna
a planetárium Brno vlastně smysl. Nepochybuji
však o tom, že to bude již brzo. Budoucnost je to-
tiž jen v našich rukou.

INZERCE
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V dobách vládních
restrikcí se může
ukázat jako malá
výhoda, že Brno
nemá velký meziná-
rodní festival.

Mnoho hudebních festivalů
v čele s Colours of Ostrava,
Rock for People či Metrono-
mem už oznámilo přesun na
rok 2022. Pokud se epidemio-
logická situace zlepší, můžou
se aspoň na jižní Moravě lidé
těšit na nabité hudební léto.
„Loni v létě to v Brně žilo

a nejinak to plánujeme i le-
tos. Samozřejmě sledujeme
všechna opatření a akce a fes-
tivaly budou bezpečné
a v souladu se všemi pravidly.
Pozitivní výhled na léto
umožňuje charakter brněn-
ských letních festivalů, které
menšími produkcemi na roz-
ličnýchmístech,mnohdy bez
vstupného, rozžívají celé
město, náměstí, parky, ná-
dvoří i ulice,“ říká mluvčí TIC
Brno Adéla Nováková.

Uprostřed
Téměř na denní bázi v létě

probíhá festival Uprostřed.
V loňském roce jej doplnila
také klubová linka. I letos plá-
nuje město podpořit právě
klubovou scénu prostřednic-
tvím letních stagí pod širým
nebem a úplnou novinkou by
měla být i linka divadelní.
Oba programy objeví pro di-
váky nová místa a publikum
rovnoměrněji rozprostřou.

Maraton hudby
Vrcholem letní hudební se-

zony přímo v městě by měl
být tradičně Maraton hudby.
Pořadatelé jej plánují uspořá-
dat v termínu 12. až 15. srp-
na. Během čtyř dní představí
multižánrový programhvězd-
né umělce i zajímavé začínají-
cí interprety v dramaturgii vý-
znamných brněnských osob-
ností. Bez větších programo-
vých změn uskutečnili bez-
pečně organizátoři festival
už loni, jako jednu zmála kul-
turních hromadných akcí
v Česku. Podrobnější informa-
ce o šestém ročníku brněn-
ské události léta vydá festiva-
lový tým v nejbližších dnech.

PopMesse
Jak již bylo řečeno, Brno

sice svůj velký festival nemá,
do budoucna má ale ambici
to změnit akce Pop Messe
v areálu Za Lužánkami. Na za-
čátku loňského roku pořada-
telé nového festivalu společ-
ně s představiteliměsta avizo-
vali, že by na bývalý fotbalo-
vý stadion a do dalších přileh-
lých prostor včetně Bobycent-
ra rádi přilákali hned na pilot-
ní ročník až pět tisíc diváků.
Veškeré plány však zhatila
pandemie koronaviru, a tak
se festival se zaměřením na
mladou multižánrovou hud-
bu přesahující obecně vžitý
pojem pop přesunul na leto-
šek, a to na 23. a 24. července.
„Neustále pracujeme s růz-

nými variantami, jak organi-
začními, tak termínovými.
Nicméně v tuto chvíli stále
počítáme s tím, že se festival
v letošním roce uskuteční.
Z týdne na týden se dle vývo-
je připravujeme na různé va-
rianty tak, abychom tu koneč-
nou mohli oznámit hned
poté, co bude ohledně let-
ních restrikcí jasněji. Že kul-
turní akce uskutečnit lze, do-

kazují i první vlaštovky ze za-
hraničí, například ze Španěl-
ska, Nizozemska či Německa.
I tam hledáme inspiraci,“
říká programový ředitel festi-
valu Tomáš Kelar. Pořadatelé
Pop Messe každopádně počí-
tají s menší kapacitou, než
bylo původně avizovaných
pět tisíc diváků.

TrutnOff BrnoOn
Další z větších hudebních

akcí, které Brno čekají, by
měl být festival TrutnOff Br-
noOn. Tradiční trutnovský
festival s více než třicetiletou
historií, který se loni ze seve-
ru Čech přesunul do Brna.
Byť byl loňský premiérový br-
něnský ročník oproti původ-
ním plánům vzhledem k pan-
demii ochuzen o zahraniční
interprety a kapacita omeze-
na na tisíc diváků, setkal se
s úspěchem.
Letos jej pořadatelé plánují

na 20. až 22. srpna. Do letošní-
ho programu chtějí přesu-
nout i zahraniční kapely, kte-
ré se loni zúčastnit nemohly,
zda se to podaří, ukáže další
vývoj epidemiologické situa-
ce.

JazzFestBrno
Na léto a podzim se přesu-

nuje i tradiční jarní jazzová
přehlídka JazzFestBrno. „Po-
kud to situace dovolí, rádi by-
chom několik akcí, převážně
pod širým nebem, uspořádali
už v létě a přidali také pár no-
vých koncertů na podzim,“
prohlašuje umělecký ředitel
festivalu JazzFestBrno Vilém
Spilka.

Zatím fanouškůmkoncert-
ní půst alespoň částečně pořa-
datelé vynahrazují nedávno
zahájenou sérií JazzFestBrno
on Screen zahrnující koncer-
ty vysílané od 25. dubna na
ČT art i vystoupení tria Jiřího
Levíčka v Besedním domě,
které budou živě streamovat
na Mezinárodní den jazzu
30. dubna prostřednictvím
festivalového profilu na Face-
booku a YouTube.
Stejně jako loni by se v létě

měl uskutečnit také festival
iberoamerické kultury Ibéri-
ca nebo například podobně
laděný Brasil Fest Brno.

Na festivalu Pop Messe má vystoupit také kapela Buty. MAFRA

Na festivalu Uprostřed bude k vidění také Buranteatr. ÁŠA SÁROVÁ, BURANTEATR

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Bližší informace k pozicím najdete na
https://www.lohmann-rauscher.com/cz-cs/kariera/nase-nabidka-volnych-mist/

Neváhejte a kontaktujte nás:
email: Erika.Fejfusova@cz.LRMed.com; tel.: +420 544 425 879

Lucie.Wutzelova@cz.LRMed.com; tel.: +420 544 425 844
Lohmann & Rauscher, s.r.o., Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna

Co vám můžeme nabídnout:
• zázemí prosperující mezinárodní

společnosti
• čisté pracovní prostředí
• pracovní poměr na dobu

neurčitou
• možnost osobního rozvoje,

jazykové vzdělávání
• dovolená nad rámec Zákoníku

práce

• příplatky nad zákonnou výši
• kooperativní prémie
• prémie na letní dovolenou

a Vánoce
• věrnostní odměny
• dotované stravování
• vitamínové balíčky
• tábory pro děti zaměstnanců
• firemní akce a benefity

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední světové
dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků

hledá do svého týmu vhodné kandidáty / kandidátky na pozice

• dělnice ve zdravotnické výrobě

• laborantka ve fyzikální
laboratoři

• vedoucí laboratoře

inzerce

Brno se chystá na festivaly
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Městská společ-
nost Teplárny
Brno podstatně
rozšířila svůj elek-
trovozový park
a vozidla hodlá vy-
užívat nejen pro
vlastní potřebu.
Nově je zdarma půj-
čuje městským čás-
tem a magistrátu.

„Provoz elektroaut je ekolo-
gičtější a tichý.Možnost v pra-
xi porovnat elektrovozy
s těmi tradičními, ocenit je-
jich výhody a odhalit případ-
né nevýhody je dobrou příle-
žitostí k tomu, aby se v Brně
začala elektromobilita rozví-
jet mnohem více a rychleji
než doposud. Je to další krok
k výraznému omezení emisí

a čistějšímu ovzduší,“ říká br-
něnská primátorka Markéta
Vaňková.
Elektroauta používají pra-

covníci brněnských tepláren
pro pojížďky městem už dru-
hým rokem. Úsporu paliva
a CO2 pravidelně vyhodnocu-
jí a výsledky průběžně zveřej-
ňují na webových stránkách
emobilitabrno.cz. S výsledky
panuje spokojenost, a tak
v březnu rozšířila společnost
vozový park o dalších deset
elektrovozů. Celkem jich tep-
lárenská flotila čítá už šest-
náct. Dva z nich jsou od dub-
na vždy po dvou týdnech
k dispozici pro otestování rad-
nicím městských částí a vy-
braným magistrátním odbo-
rům. „Samy si rozhodnou,
k jakým účelůmbudou zapůj-
čené vozy využívat. Pokud
vím, zvažují například pečo-
vatelskou službu a podobné
možnosti,“ upřesňuje gene-
rální ředitel Tepláren Brno
Petr Fajmon.

Jako první si zkoušejí eko-
logickou dopravu v městské
části Žabovřesky a Kohoutovi-
ce. Po dobu zápůjčky si mo-
hou vozy zdarma dobíjet
u rychlodobíječek Tepláren
Brno u jejich provozů Červe-

ný mlýn a Špitálka. Právě ty
patří k trojici veřejných rych-
lodobíjecích stanic, které Tep-
lárny Brno spustily v polovi-
ně loňského roku. Ta třetí se
nachází v obchodní Galerii
Vaňkovka.

Přímo propojení s tepláren-
skými zdroji umožňuje nasta-
vit pro uživatele velmi výhod-
nou cenu. Letos v létě pak za-
hájí teplárny výstavbu stanic
pro pomalé dobíjení urče-
ných pro auta v klidu, napří-
klad během dlouhodobého
a nočního parkování, jehož
doba se pohybuje od čtyř do
osmi hodin. Budou určeny
především pro ty, kteří bydlí
v bytech, a tudíž nemají mož-
nost dobíjení ve vlastní do-
mácnosti.
První veřejné dobíjecí stani-

ce s logem Tepláren Brno se
už začátkem léta objeví napří-
klad v lokalitě Bystrc-Kame-
chy a Brněnská přehrada, na
Palackého třídě, v Líšni na uli-
cích Kotlanova a Masarova,
také v Novém Lískovci na
Oblé a na náměstí SNP v Čer-
ných Polích.

Body Worlds zamíří na Výstaviště
Na Výstavišti v Brně bude 1. května, jako jedna z prvních kulturních akcí
v České republice, zahájena výstava o lidském těle Body Worlds – Cyklus
života. Výstava na fascinujících celotělových exponátech z evropské díl-
ny vynálezce plastinace Gunthera von Hagense představí koloběh lidské-
ho života. Kulturně vzdělávací výstava Body Worlds, jež je hlavně osla-
vou lidského těla, provede návštěvníky celým cyklem lidského života –
od početí přes zrození, růst, dospělost, stáří až ke smrti. „Na základě na-
šich intenzivních jednání s vládou, hygieniky a epidemiology věříme, že
výstavy budou od května otevřeny ve stejném režimu jako nákupní cen-
tra. Naše výstava je pro návštěvníky z hygienického hlediska bezpečná,“
říká Viliam Ďuriš, promotér výstavy. Výstava je skvělým cílem pro lidi
zajímající se o zdravý životní styl, rodiny i školy. JVS GROUP/BODY WORLDS

Teplárny Brno mají slušnou flotilu elektroaut. EMOBILITABRNO.CZ

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

inzerce

NABÍZÍME:
• Měsíční prémie až 26%

• Náborový příspěvek 10 000 Kč pro vybrané pozice (*)
• Příspěvek na dopravu a stravování

• Příspěvek na životní / penzijní připojištění
• 5 týdnů dovolené, Multisport karta

Více informací o pozicích naleznete na portálu www.jobs.cz

KONTAKT:
• tel.: 543 563 111

• e-mail: personalni.brno@poclain.com

HLEDÁME NOVÉ ZAMĚSTNANCE:

NC OPERÁTOR (*)
MONTÁŽNÍ DĚLNÍK (*)

LAKÝRNÍK (*)
SKLADNÍK

Poclain Hydraulics s.r.o., Kšírova 186, 619 00 Brno-Horní Heršpice, www.poclain-hydraulics.com

Radnice zkoušejí elektroauta
na dva týdny, samy určují účel



Tahle SIM se k tobě bude
perfektně hodit!

Akce 1,8 GB rychlých dat k aktivaci nové SIM a až 500 Kč
kreditu navíc k prvnímu dobití platí do 30. 6. 2021.
Více o předplacené kartě na www.mobil.cz

Data zdarma za každé dobití
1,8 GB rychlých dat k aktivaci
Až 500 Kč k 1. dobití


